
 

ACTA NÚM. 20240000001 DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE CELEBRADA EL 
DIA 25  DE GENER DE 2024. 
 
A Montcada i Reixac, a la Sala de sessions de l’Ajuntament de l’edifici Casa de la Vila 
del carrer Major núm. 32, a dos quarts de set de la tarda,  del dia 25 de gener de 2024,  
es reuneixen, sota la presidència de l’alcalde, els membres de la Corporació, per tal de 
celebrar sessió ordinària. 
 
Hi assisteixen: 
Nom        Càrrec  Grup 
BARTOLOMÉ EGEA SABATÉ    Alcalde PSC-CP, qui 
presideix 
ENCARNACIÓN LÓPEZ SOLA    Regidora PSC-CP 
ALBERT CARANDELL LUQUE    Regidor PSC-CP 
DAMARIS SANCHEZ DURAN    Regidora PSC-CP 
ANDREU IRUELA ESCUDERO    Regidor PSC-CP 
ADORACIÓN ALCALA PUERTA    Regidora PSC-CP 
CARLES VILALTA BALART     Regidor PSC-CP 
LAURA CAMPOS FERRER     Regidora ECPMIR-C 
MARÍA DEL MAR SEMPERE MATINEZ   Regidora ECPMIR-C 
JESSICA SEGOVIA ALVAREZ    Regidora ECPMIR-C 
JUAN CARLOS DE LA TORRE VILLARINO  Regidor ECPMIR-C 
JOSÉ MARIA RODRÍGUEZ TORREGROSA  Regidor ECPMIR-C 
JORDI SÁNCHEZ ESCRIGAS    Regidor ERC-AM 
JUDIT RODRIGUEZ MORENO    Regidora  ERC-AM 
GERARD GARRIDO GUTIERREZ    Regidor ERC-AM 
LAURA TORT SAEZ      Regidora ERC-AM 
DAVID ZAMBRANA LORENZO    Regidor PP 
DANIEL LÓPEZ ROSELL     Regidor PP 
RAFAEL RUIZ LOPEZ     Regidor VIVIMIR 
ANABEL MORENO SORIA     Regidora VIVIMIR 
SANTIAGO HERNÁNDEZ GURRI    Regidor VOX 
 
Es troben presents: 

Secretària: 
Sra. Maria José López Pallarès 

Interventor: 
Sr. David Magriñá Estivill 
 
Un cop la presidència ha obert la sessió, els assistents passen a tractar els assumptes 
que figuren en l’ordre del dia de la convocatòria, resolent  els temes que s’expressen a 
continuació. 
 

ORDRE  DEL DIA 
 
El Sr. Alcalde pren la paraula: Bona tarda a tots i a totes, tant al públic assistent, com 
als que esteu a casa. Abans de passar a l’ordre del dia, realitzarem un minut de silenci 
per a les víctimes de violència masclista i vicària.  

Un cop transcorregut el minut de silenci, el Sr. Alcalde continua: també abans d’iniciar 
l’ordre del dia, vull felicitar a la ciutadania de Montcada i Reixac, perquè entre tots i 



totes, hem aconseguit el que semblava impossible. El dilluns comencen les obres, aquí 
a Montcada i Reixac, del soterrament de la R2.  

 
1. QÜESTIONS PRÈVIES 
 
1.1. APROVACIÓ DE LES ACTES DE LES SESSIOS ANTERIORS NÚM. 
2023000015 I NÚM. 2023000016 DE 21 DE DESEMBRE DE 2023. 
 
S'aproven les actes núm. 2023000015 i 2023000016, de 21 de desembre de 2023, per 
unanimitat, amb el vot a favor dels 21 membres assistents a la sessió que formen la 
Corporació municipal. 
 
1.2 DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L’ALCALDIA DES DEL 
DECRET 2819/2023 DE 8 DE DESEMBRE DE 2023, FINS EL DECRET NÚM. 
49/2024 DE 12 DE GENER DE 2024. 
 
En compliment del que disposa l’article 42 del Reglament d’Organització, 
Funcionament i Règim Jurídic de les entitats locals, aprovat per Reial Decret 2568, de 
28 de novembre de 1986, hom dóna compte dels decrets dictats per l’Alcaldia, des del 
núm. 20230002819, de data 8 de desembre 2023, fins el núm. 2024000049, de 12 de 
gener de 2023. 
 
El Ple en resta assabentat. 
 
2. ASSUMPTES DE L'ÀREA ECONÒMICA I RECURSOS HUMANS 
 
2.1 AUTORITZACIÓ DE COMPATIBILITAT DE L'EXERCICI PROFESSIONAL D’UN 
FUNCIONARI. 

La Sra. López, presidenta de l’Àrea Econòmica i Recursos Humans, explica la 
proposta: Portem a aprovació la proposta de la sol·licitud presentada per un funcionari 
de carrera, amb la situació de comissió de serveis a l’Ajuntament. Les lleis que 
s’indiquen a l’informe laboral de Recursos Humans estableixen la possibilitat de 
reconèixer el dret a la compatibilitat, per a l’exercici de l’activitat privada, sempre que 
les sumes de les jornades de l’activitat pública principal i l’activitat privada, no superin 
la jornada ordinària establerta en l’entitat local, incrementada en un 50% i que no hi 
hagi coincidència horària. L’informe diu també, que la compatibilitat sol·licitada no està 
inclosa en cap de les causes d’incompatibilitat, determinades en les lleis. S’ha de tenir 
en compte que l’actuació municipal en casos anteriors, sempre ha estat la de concedir 
aquest dret als funcionaris i que també el sol·licitant ja la tenia reconeguda  en el seu 
lloc, com a funcionari, anteriorment. Per això, es proposa autoritzar al Sr. Badel la 
compatibilitat per a l’exercici de l’activitat privada, com a advocat, fora del terme 
municipal, amb una dedicació parcial, no superior a 15 hores setmanals, de tardes, 
distribuïdes fora de la jornada de treball assignada, la compatibilitat de l’exercici de 
l’activitat privada com a advocat, fora del terme municipal de Montcada i Reixac, i el 
compliment de tots els requisits i exigències que preveu la llei. Per tant, no hi ha cap 
impediment legal. Això seria tot.  
 
El Sr. Garrido, regidor del grup municipal ERC-AM, intervé:  Abans de començar, com 
bé ha començat el senyor Alcalde d’aquest ple, des del grup municipal ERC-AM 
volíem felicitar-nos a tots i a totes, a tots els grups polítics, a la Plataforma que ha 
lluitat pel soterrament, i a la ciutadania, que gràcies a la mobilització de tots aquests 
anys, per fi, sembla que el proper dilluns 29, començaran aquestes obres tan 
esperades, tan lluitades, però també tan treballades. Per això, jo crec que també hem 
d’agrair la feina que s’ha fet a nivell tècnic, tant des de l’Ajuntament aquests últims 



anys, com també la part política, que conjuntament amb tot el que és el monstre 
d’ADIF i el Ministeri, ha aconseguit fer aquest projecte, que crec que és un projecte 
transversal i que veritablement transformarà Montcada, perquè teixirà, per fi, el que és 
el nucli urbà del centre i d’una part important de la Ribera i de Can Sant Joan. Per tant, 
felicitar-nos a tots i a totes, per aquest consens que s’ha mantingut sempre, tant des 
de la ciutadania, com els grups polítics, i la pressió política que s’ha fet a nivell de 
Parlament i del Congrés dels Diputats. Només volíem traslladar-ho i felicitar-nos per 
aquesta fita a la que s’ha arribat, que és el soterrament de Montcada.  
Pel que fa al punt de la compatibilitat, és cert que aquesta compatibilitat és legal, que 
la normativa així ho estableix, però des d’ERC-AM, ens sembla una mica estrany que 
un coordinador general, que té un sou com el que té, que són 96.000 euros, i que a 
més, suposa una responsabilitat molt gran, perquè no oblidem que és portar un 
ajuntament que té de mitjana més de 400 treballadors, i que implica gestionar també 
en part un pressupost de més de 45.000.000 d’euros i, a més a més, també implica 
coordinar totes les àrees de l’Ajuntament, que això implica a part de la jornada laboral, 
tenir dedicacions més enllà de la jornada laboral, com fan tots els coordinadors 
d’àrees, com per exemple el coordinador de l’Àrea Social, la coordinadora de l’Àrea 
Econòmica,  coordinador de Serveis, de l’Àrea Territorial, etc..., que impliquen 
jornades més enllà. Entenc que un coordinador general impliquen jornades encara 
més maratonianes, diguem-ho així. Per tant, ara arribar a aquesta proposta d’una 
compatibilitat de l’exercici professional d’un funcionari, més enllà de la seva jornada 
laboral, com a funcionari públic, la veritat és que ens sembla una mica estrany, perquè 
al final nosaltres, des del grup d’ERC-AM creiem que aquesta persona ha de ser una 
persona que tingui una implicació més enllà del 100%, amb una responsabilitat molt 
gran i per tant, al cap i a la fi, que es deixi la pell pel municipi i en aquest cas, per 
l’Ajuntament, perquè, òbviament, aquest ajuntament necessita una tasca ingent. No 
oblidem que no és un ajuntament petit, és un ajuntament d’un municipi mitjà gran, que 
això implica tenir una implicació gran. Per tant, el que se’ns fa difícil d’entendre és 
aquesta compatibilitat, entenent que no són sessions esporàdiques, com per exemple 
un professor d’universitat que va a donar xerrades o conferències allà on sigui, sinó 
que és una jornada rutinària, perquè té un despatx i això implica més hores del que 
implicaria i nosaltres creiem que aquesta compatibilitat és difícil aprovar-la, entenent la 
responsabilitat que té, dins d’aquest ajuntament. Bàsicament, votem en contra d’això. 
Nosaltres no posem en dubte tota la feina que faci i la seva capacitat, però aprovar 
aquesta compatibilitat, també, per la retribució que té, se’ns fa difícil.  
 
La Sra. Campos, portaveu del grup municipal ECPMIR-C, expressa: Està clar. Tal i 
com ens ha explicat la senyora López, les compatibilitats estan reglades per llei i la 
normativa és clara. Aquesta persona compleix amb tots i cadascun dels requisits, ja 
s’ha explicat, s’ha dit, però nosaltres coincidim en aquest aspecte. Ens preocupa que 
una persona que ha vingut a coordinar l’Ajuntament, demani una compatibilitat. Tot i 
que ja la tingués a l’ajuntament d’on provenia. Aquest ajuntament és especial, aquest 
ajuntament, ahir ens va explicar el que seria l’oficina del soterrament, on aquesta 
persona, el coordinador general, tindrà un paper destacat, de lideratge, en aquesta 
oficina i de coordinació de les tasques de totes les persones i regidories implicades en 
la oficina. Per tant, a més de tota la feina de coordinar del que són les àrees d’aquest 
ajuntament, també tindrà la oficina del soterrament. És a dir, a nosaltres, el que ens 
amoïna és que aquesta persona no tingui les 24 hores del dia Montcada en el cap, que 
és el que hauria de tenir i el que hauria de fer un coordinador general. Per tant, tot i 
que ja ha dit la Sra. López en la seva presentació, que en els mandats anteriors  les 
compatibilitats laborals les aprovàvem sense cap problema, nosaltres, com aquesta 
compatibilitat no es posa en risc amb el nostre vot en contra, creiem que hem de fer un 
vot contrari. Per tant, votarem en contra.  
 



La Sra. López exposa: M’hauria semblat, si més no curiós, que l’haguessin votat a 
favor, però clar, no donar-li a aquesta persona una compatibilitat pel sou... Ja li puc 
assegurar que és lo suficientment bo, com per poder fer les dues coses. M’imagino 
que ja li hauran arribat veus de que és una persona totalment capacitada. Si no li 
donéssim la compatibilitat, seria totalment discriminatori i il·legal.  Així que està tot dit.  
 
La Sra. Campos indica: Molt ràpid. Es que la senyora López em mira a mi, quan jo o el 
meu argument, el nostre argument, no ha estat precisament el del sou. Li hem dit que 
una figura com la de coordinador general hauria de tenir Montcada les 24 hores del dia 
al cap. Simplement això.  
 
El Sr. Garrido manifesta: Bàsicament, encara no l’he conegut perquè tampoc s’ha 
presentat i òbviament, no l’hem vist ni al ple, ni enlloc. Per tant, és difícil coneixe’l, però 
és veritat que ens han arribat veus i ja ho he dit al final, que no dubto que sigui capaç 
d’assumir aquesta responsabilitat, però com bé he dit anteriorment i s’ha explicat, a 
nosaltres ens preocupa que al final Montcada, com bé s’ha dit, és un municipi especial, 
és un ajuntament gran, amb molts treballadors, amb molta responsabilitat, amb molts 
objectius que s’han de dur a terme i s’han de desenvolupar i a nosaltres ens preocupa 
que no estigui el 100% de la jornada dedicat  a això, perquè a vegades les jornades 
van més enllà de la jornada laboral ordinària. També, òbviament, el càrrec que té 
comporta això, que també ho sabem tots. Per tant, això és el que ens preocupa 
principalment, per part d’aquesta compatibilitat. Res més.  
 
La Sra. López respon: Pot quedar-se tranquil, perquè és una persona totalment 
capacitada per a això i per a molt més. Potser, si es passés per l’Ajuntament, el 
trobaria allà.  
 
El Sr. Alcalde conclou: Jo estic segur que ho farà molt bé aquest senyor, ja que és un 
bon treballador. No tingui cap dubte que aquest govern estarà a sobre d’ell perquè 
tingui Montcada al cap, 24 hores no, però 26 hores, si pot ser.    
 
Vista la instància presentada pel funcionari de carrera, Sr. Carles Badel Domingo, en 
data 10 de gener de 2024, amb el núm. de regisre d’entrada 2024001080 en sol·licitud 
de compatibilitat del seu lloc de treball amb una altra activitat laboral en el sector 
privat. 
 
Atès que el Sr. Carles Badel Domingo té actualment la condició de funcionari de 
carrera adscrit en comissió de serveis al lloc de treball de Coordinador General (codi 
lloc 0431), grup A, subgrup A1, amb complement Destinació nivell 30 i Complement 
Específic nivell 88, amb adscripció orgànica a l’àmbit d’Alcaldia, amb una dedicació del 
100%, i tipologia de jornada ordinària-plena dedicació. 
 
Atès que el Sr. Carles Badel Domingo sol·licita compatibilitzar la seva activitat laboral 
amb una altra activitat privada amb una dedicació parcial no superior a les 15 hores 
setmanals, en horari de tardes, fora de la seva jornada laboral assignada.  
 
Vist que l’article 329, en relació a les previsions de l’article 330, del Decret 214/1990, 
de 30 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament del personal al servei de les entitats 
locals, en concordança amb els articles 11 i següents de la Llei 53/1984, de 26 de 
desembre, d’incompatibilitats del personal al servei de les Administracions Públiques, i 
amb l’art. 12 i següents de la Llei 21/1987, de 26 de novembre, d’incompatibilitats del 
personal al servei de la Generalitat de Catalunya, estableix la possibilitat de reconèixer 
la compatibilitat per a l’exercici d’activitats privades, sempre que la suma de les 
jornades de l’activitat pública principal i de l’activitat privada no superi la jornada 



ordinària establerta a l’entitat local incrementada en un 50% i que no hi hagi 
coincidència horària en l’exercici d’ambdues activitats. 
 
Atès que la compatibilitat sol·licitada no està inclosa en cap de les causes 
d’incompatibilitat determinades pels articles 330 i 331 del Reglament de personal al 
servei de les entitats locals en relació als articles 11, 12, 13, 14 i 15 de la Llei 21/1987 i 
els articles 11, 12, 13 i 15 de la Llei 53/1984. 
 
Vistes les competències atribuïdes al ple de la Corporació segons l’article 54 s) i 333 
del Decret 214/1990 per autoritzar les sol·licituds sobre compatibilitat del personal. 
 
Vista la proposta de la presidenta de l'Àrea Econòmica i Recursos Humans i previ 
dictamen de la Comissió Informativa de l'Àrea Econòmica i Recursos Humans 
celebrada el dia 19 de gener de 2024, 
 
El Ple acorda, amb 9 vots en contra dels membres dels grups municipals ECPMIR (5) i 
 ERC-AM (4), i amb  12 vots a favor, dels membres dels grups municipals   PSC-CP 
(7), PP (2), VIVIMIR (2) i VOX (1), el següent: 
 
PRIMER. Autoritzar al Sr. Carles Badel Domingo, amb DNI *****723Z, funcionari de 
carrera  en situació de comissió de serveis a l’Ajuntament de Montcada i Reixac 
desenvolupant tasques de Coordinador General (codi lloc 0431), grup A, subgrup A1, 
amb Complement Destinació nivell 30 i Complement Específic nivell 88, amb 
adscripció orgànica a l’àmbit d’Alcaldia, amb una dedicació del 100%, i tipologia de 
jornada ordinària-plena dedicació, la compatibilitat per a l’exercici de l’activitat privada 
com a advocat, fora del terme municipal de Montcada i Reixac, amb una dedicació 
parcial no superior a les 15 hores setmanals, de tardes, distribuïdes fora de la jornada 
de treball assignada en aquest Ajuntament, de tipologia jornada ordinària-plena 
dedicació, amb efectes des de l'aprovació d'aquesta compatibilitat pel Ple Municipal i 
fins a la finalització dels seus serveis a l’Ajuntament o la seva finalització per qualsevol 
altre motiu o circumstància. 
 
SEGON. Subordinar la present autorització al compliment d’allò disposat als articles 
330 i 331 del Reglament de personal al servei de les entitats locals en relació als 
articles 11, 12, 13, 14 i 15 de la Llei 21/87 i els articles 11, 12, 13 i 15 de la Llei 53/84. 
 
TERCER. Disposar que autorització restarà sense efecte en el supòsits següents:  
 
- Si l’activitat privada impedís o menyscabés l’estricte compliment dels deures o 
comprometés la seva imparcialitat o independència,  
- Si l’activitat privada tingués alguna relació amb els assumptes que la persona 
conegui per raó del càrrec,  
- Si la dedicació horària de l’activitat privada coincidís amb la seva jornada laboral. 
 
QUART. Condicionar aquesta autorització al compliment dels següents requisits: 
 
- La persona afectada no pot invocar o fer ús de la seva condició pública per a 
l’exercici de la segona activitat autoritzada. 
- L’autorització de la compatibilitat restarà sense efecte en cas que s’ocupi o s’assigni 
la percepció d’un complement específic pel factor d’incompatibilitat o per un concepte 
equiparable. 
- L’autorització de la compatibilitat restarà sense efecte en cas que la persona 
interessada modifiqui la seva activitat principal amb aquest Ajuntament per canvi de 
lloc de treball, canvi de naturalesa jurídica del vincle professional amb aquest 



Ajuntament o d’altres canvis significatius d’algun dels aspectes de la seva relació 
professional amb l’Ajuntament. 
 
CINQUÈ. El Sr. Carles Badel Domingo resta obligat a posar en coneixement d’aquest 
Ajuntament qualsevol modificació que es produeixi en les condicions de la segona 
activitat declarada, així com quant al règim de cotitzacions. 
 
SISÈ. El factor de realitzar excepcionalment de forma no permanent els seus serveis 
fora del seu horari de treball, previst en la seva tipologia horària de “jornada ordinària-
plena dedicació” tindrà prioritat, i el compliment de la qual no podrà ser afectat o alterat 
amb motiu de la segona activitat, d'acord amb el que indica el punt  7. Plena dedicació, 
de l'Annex V- Reglamentació sobre dedicacions i jornades de la relació de llocs de 
treball de l'Ajuntament, de l'Acord-Conveni 2020-2023, que diu el següent: “Són 
aquells llocs de treball de nivell 13 o superior que, pel seu caràcter directiu i les seves 
característiques inherents com a lloc de responsabilitat, ja porten implícits una major 
flexibilitat, dedicació esporàdica i disponibilitat fora de la jornada ordinària de treball. 
Serà incompatible amb la percepció econòmica per jornada especial i les gratificacions 
per serveis extraordinaris.” 
 
SETÈ. Notificar aquest acord a la persona interessada, i comunicar-la a l’àmbit 
d’Alcaldia i a la representació sindical. 
 

2.2 DONAR COMPTE DE L’INFORME DEL PERÍODE MITJÀ DE PAGAMENT DE LA 
CORPORACIÓ DEL QUART TRIMESTRE DE 2023. 
 
La Sra. López explica la proposta: El període mitjà de pagament, com saben són 30 
dies la conformitat del pagament, el pmp és l’indicador per veure si l’Ajuntament està 
saldant les seves obligacions amb els proveïdors i l’indicador que ara mateix es dona 
compte en aquest ple és el del quart trimestre del 2023, per l’Ajuntament. El rati del 
pmp és de 25,23 dies i per l’OAIL el rati del pmp és de 17,57 dies. Això en referència al 
pmp.  
Si passem a la morositat, ja sabem que el màxim nombre de dies són 60 dies. Quan 
parlem de la morositat en el context de les administracions públiques, es tracta dels 
pagaments endarrerits que l’Ajuntament té amb els seus proveïdors. L’indicador que 
es dona compte en aquest ple de l’Ajuntament  de Montcada i Reixac, correspon al 
quart trimestre i el rati de pagament realitzat en el trimestre és de 26,66 dies i en 
l’OAIL, el rati de pagament és de 18,10 dies. Així que compliríem amb la llei.  
 
 
El Sr Garrido intervé: Jo com sempre faig amb el PMP i la morositat, ja són deu 
trimestres, si no m’equivoco, que estem dins de la legalitat. Això va ser gràcies a una 
operació que es va fer en el mandat anterior, que es va recuperar la liquiditat per fer 
front a les despeses diàries i per tant, poder pagar als proveïdors en temps i forma, i 
fins i tot, molt abans del que estableix la llei. Per tant, els proveïdors cobren amb una 
certa agilitat i rapidesa i és cert, que això és una feina que no es veu i que no seria 
possible si no fos pels treballadors i treballadores de la casa. No només els de l’Àrea 
Econòmica, en especial sí, però sobretot al que és tot l’Ajuntament, perquè al final 
això, el que permet és que les empreses de Montcada, els proveïdors de l’Ajuntament, 
cobrin abans fins i tot, d’acabar el mes, en 25 dies, i això és d’agrair i és una feina 
ingent, sobretot aquest trimestre, que és l’últim, i sempre amb el tancament de l’any, 
és un període complicat, perquè s’ha de tancar el pressupost i se n’ha d’obrir un de 
nou i aquesta és una tasca que es coordina des de l’Àrea Econòmica, que es fa una 
gran feina, conjuntament amb la resta de les àrees, per tal d’arribar a temps i que els 
proveïdors puguin cobrar a temps.  



 

Vist l’informe emès per la Tresoreria en compliment del que disposa el 1040/2017, de 
22 de desembre, pel qual es modifica el Reial decret 635/2014, de 25 de juliol, pel qual 
es despleguen la metodologia de càlcul del període mitjà de pagament a proveïdors de 
les administracions públiques i les condicions i el procediment de retenció de recursos 
dels règims de finançament, que preveu la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, 
d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera, on s’indica: 

- L’article 3.1 d’aquest Reial Decret estableix que, per al càlcul econòmic del període 
mitjà de pagament a proveïdors, tant global com de cada entitat, es tindran en compte 
les factures expedides des de l'1 gener 2014 que constin en el registre comptable de 
factures o sistema equivalent i les certificacions mensuals d'obra aprovades a partir de 
la mateixa data. 

- L’article 3.2 del mateix Reial Decret indica que queden excloses les obligacions de 
pagament contretes entre entitats que tinguin la consideració d'administracions 
públiques en l'àmbit de la comptabilitat nacional i les obligacions pagades amb càrrec 
al Fons per al Finançament dels Pagaments a Proveïdors. Així mateix, queden 
excloses les propostes de pagament que hagin estat objecte de retenció com a 
conseqüència d'embargaments, manaments d'execució, procediments administratius 
de compensació o actes similars dictats per òrgans judicials o administratius 

- L’article 6.2 del citat Reial Decret estableix que les comunitats autònomes i les 
corporacions locals han de trametre al Ministeri d'Hisenda i Administracions Públiques i 
publicar periòdicament, d'acord amb el que es prevegi en l'Ordre HAP / 2105/2012, d'1 
d'octubre, per la qual es desenvolupen les obligacions de subministrament de 
informació que preveu la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d'abril, la següent informació 
relativa al seu període mitjà de pagament a proveïdors referit, segons correspongui, al 
mes o al trimestre anterior: 

a) El període mitjà de pagament global a proveïdors mensual o trimestral, segons 
correspongui, i la seva sèrie històrica. 
b) El període mitjà de pagament mensual o trimestral, segons correspongui, de cada 
entitat i la seva sèrie històrica. 
c) La ràtio mensual o trimestral, segons correspongui, d'operacions pagades de cada 
entitat i la seva sèrie històrica. 
d) La ràtio d'operacions pendents de pagament, mensual o trimestral, segons 
correspongui, de cada entitat i la seva sèrie històrica. 
 
Atès que aquest Ajuntament ha elaborat, d’acord amb les instruccions rebudes des 
d’aquelles Administracions, la corresponent informació del quart trimestre de l’any 
2023. 
 
Vista la proposta de la presidenta de l'Àrea Econòmica i Recursos Humans i previ 
dictamen de la Comissió Informativa de l'Àrea Econòmica i Recursos Humans 
celebrada el dia 19 de gener de 2024. 
 
El Ple resta assabentat de les dades corresponents al quart trimestre de l’any 2023 del 
període mitjà de pagament de la Corporació que són els següents: 
 

- Ajuntament de Montcada i Reixac       25,33 dies 

- Org. Autònom local d’informació Local        17,57 dies 

PMP global 25,32 dies 

 
 



2.3 DONAR COMPTE DE L’INFORME DEL NIVELL DE MOROSITAT DE LA 
CORPORACIÓ DEL QUART TRIMESTRE DE 2023. 
 
Vist l’informe de Tresoreria de data 17 de gener de 2024, que hi consta a l’expedient, 
corresponent al nivell de morositat del quart trimestre de 2023, en compliment del que 
disposa la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004, de 29 de 
desembre, per la que s’estableixen mesures de lluita contra la morositat en les 
operacions comercials, on s’expressa: 
 
- L’article 4 d’aquesta Llei estableix l’obligació de presentar un informe sobre el 
compliment dels terminis previstos per aquesta Llei per al pagament de les obligacions 
de l’entitat local, que inclourà necessàriament el número i quantia global de les 
obligacions pendents en les que s’incompleix el termini. 
 
- L’article 5 de la mateixa Llei es refereix a la tramitació de tota factura o document 
justificatiu de despesa lliurat al registre d’entrades de la Corporació i que amb una 
antiguitat d’un mes encara no s’hagi remés a l’òrgan responsable d’aprovar.  
 
- Aquesta informació abans referida s’ha d’elaborar d’acord amb allò que disposin en 
l’àmbit de les seves respectives competències el Ministeri d’Economia i Hisenda. 
 
- Aquest Ajuntament ha elaborat, d’acord amb les instruccions rebudes des del 
Ministeri d’Economia i Hisenda, la corresponent informació del quart trimestre de l’any 
2023, que inclou la informació relativa a l’Ajuntament i el seu ens dependent 
(Organisme Autònom). 
 
- Així mateix, la intervenció municipal ha advertit als centres gestors Municipals 
d’aquelles factures municipals entrades al registre 30 dies abans del final del quart 
trimestre i que encara no han estat tramitades. 
 
Vista la proposta de la presidenta de l'Àrea Econòmica i Recursos Humans i previ 
dictamen de la Comissió Informativa de l'Àrea Econòmica i Recursos Humans 
celebrada el dia 19 de gener de 2024. 
 
El Ple resta assabentat de les següents dades corresponents al quart trimestre de 
l’any 2023 del nivell de morositat de la Corporació: 
 

Ajuntament de Montcada i Reixac    26,66 dies 

Org. Autònom local d’informació Local   18,10 dies 

 

3. RATIFICACIONS I ASSABENTATS 
 
No n’hi ha 
 

4. MOCIONS 
 
4.1 MOCIÓ PER REDUIR EL MALBARATAMENT ALIMENTARI I CANALITZAR-LO 
AMB FINALITATS SOCIALS. 

La Sra. Rodríguez, portaveu suplent del grup municipal d’ERC-AM, intervé:  Des 
d’ERC-AM i el jovent republicà presentem aquesta moció, ja que considerem que el 
malbaratament alimentari té conseqüències, ecològiques, econòmiques i socials. 
Actualment, un terç de la producció d’aliments anual, a nivell mundial, no arriben a ser 
consumits. La Unió Europea quantifica que es fan malbé 88 milions de tones de 



menjar a l’any. A part del que suposa aquesta dada a nivell social, cal tenir en compte 
també totes les despeses d’energia, aigua, transport, etc..., que suposa la seva 
producció i distribució de tot aquest menjar, per després ser malbaratat. Tot això, 
passa en una societat, on hi ha persones, moltes d’elles menors, que passen gana. 
Demanem a l’Ajuntament de Montcada i Reixac, a aquest govern, que faci un pas 
endavant i que es comprometi a lluitar contra el malbaratament alimentari, de la 
mateixa manera que ecològicament es mobilitzen altres temes clau, com són l’energia, 
la mobilitat, o la gestió dels residus. Ho hem de fer, en primer lloc, perquè està inclòs, 
com un dels objectius de la ONU, de desenvolupament sostenible en l’agenda 2030,  
per eradicar la pobresa i per protegir el planeta. En segon lloc, perquè existeixen ja 
entitats i iniciatives, tant públiques, com privades, que treballen amb l’objectiu de reduir 
el malbaratament alimentari al nostre entorn, com és la iniciativa “Recuperem”, del 
Consell Comarcal del Vallès Occidental. Des de d’ERC-AM, sempre treballarem per 
aconseguir una societat més justa, més equitativa i més sostenible.  
 
El Sr. Hernández, portaveu del grup municipal de VOX, expressa: Aquesta iniciativa, 
en principi, sembla estar bé. Estaria bé poder canalitzar aquests excedents alimentaris 
i donar-los una sortida més lògica, fins aquí estaria correcte. En el cas d’aquesta 
associació, de “Recuperem”, en la que es proposa que l’Ajuntament de Montcada es 
bolqui, veient les dades que ens donen i comparant amb les dades de Montcada, em 
temo que Montcada està molt per sobre d’aquesta associació, promoguda pel Consell 
Comarcal.  
A Montcada, si no recordo malament, sobre el 2012, estant el PSC al govern, es va 
crear un menjador social a Terra Nostra, que entenc que va ser una iniciativa de la 
Creu Roja, recolzada pel PSC, i des de llavors fins ara, s’han vingut donant per l’ordre 
d’uns 20.000 i pico menjars a l’any. Comparant amb aquesta associació de 
“Recuperem”, que aglutina entre 11 i 13 municipis, que si sumem són sis-cents i pico 
mils d’habitants, i estan canalitzant  unes 10.500 menjars a l’any. Comparat amb un 
municipi de 37.000 habitants, representa que aquí s’està fent molt bé. Tot i això, 
entenc que estaria bé crear aquesta mesa de treball que es proposa, per veure si es 
pot millorar, però entenc que seria un error tocar el que ja funciona. El que funciona, 
millor no tocar-ho. Mirar de millorar-ho, discretament, amb compte de no desbaratar-
ho, això és el que em semblaria, en principi, lo correcte.  
També pensava que dirien, que quan es proposen aquest tipus de coses, s’ha de ser 
una mica curós amb els números, perquè aquí se’ns diu que a Espanya es malbaraten 
77 kg de menjar per persona, i la mateixa associació de “Recuperem” estan dient que 
són 37 kg. Dades tant dispars, que entenc que surten del mateix lloc. Ja sona una 
mica malament, quan hem de justificar coses, magnificant dades, o amb dades tan 
dispars.  
Amb tot lo dit, el nostre vot, en principi, seria un vot diferencial. En el primer punt, 
estaríem d’acord, votaríem en positiu, perquè es creés aquesta taula de treball, amb 
tots els agents socials implicats, i veure si realment podem millorar alguna cosa aquí a 
Montcada. El segon punt, sincerament, el veig fora de lloc. Posar-nos a crear unes 
infraestructures que ja existeixen, tot i que no les tingui pròpiament l’Ajuntament, però 
per a tot el que s’està gestionant, s’estan utilitzant infraestructures de Càrites, de Creu 
Roja, i estem coberts en aquest sentit. Posar-nos a crear més estructures, no ho 
considero ni adequat, ni oportú. Aquest segon punt el votaríem en contra. El tercer 
punt que diu instar al govern municipal a participar activament en el programa, tinc 
entès que ja s’està fent. Llavors, no li veig sentit i en aquest punt m’abstindré. El quart 
punt, el votaria a favor, ja que diu fer una campanya per a conscienciar a fer un 
consum més responsable. No ho veig malament, i votaríem a favor. En el cinquè punt, 
m’abstindré també. Comunicar aquests acords... Primer fem els acords i després ja es 
comunica el que sigui. Res més.  
 



El Sr. Ruiz, portaveu del grup municipal VIVIMIR, exposa: Pel que fa a la moció per 
reduir el malbaratament alimentari i canalitzar-lo amb finalitats socials, presentada per 
ERC-AM, resumidament, donem el vist-i-plau, votarem a favor, del primer, del tercer, 
del quart, i del cinquè punt, que diu instar al govern municipal a participar activament 
en el programa “Recuperem” del Consell Comarcal del Vallès Occidental, amb 
implicació directa dels Serveis Socials. Comentar que el dia 6 de febrer, ja tenim la 
primera reunió amb el Consell Comarcal, per parlar d’aquest projecte. Pel que fa al 
segon punt, votarem en contra, només per aquest detall, perquè considerem massa 
precipitat comprometre’s directament amb el que descriu aquest punt, sense haver 
establert un model previ de projecte.  
 
El Sr. Zambrana, portaveu del grup municipal PP, expressa: Contra la part expositiva 
de la moció que presenta ERC-AM, res a dir, al contrari. Tot el que siguin accions per 
a evitar el malbaratament dels aliments, i més quan venim d’una temporalitat amb 
pujades de preus, que estan amb greu prejudici per a les famílies de les llars de la 
nostra ciutat, doncs qualsevol iniciativa ha de ser sempre positiva, en aquest sentit. En 
qualsevol cas, pel que fa al vot, farem un vot diferenciat. Votarem a favor del primer 
punt, del tercer, del quart i del cinquè i votarem en contra del segon punt, per una 
qüestió de lògica. És a dir, com a ajuntament, no ens podem convertir en una 
plataforma logística, de repartiment, magatzem i enviament d’alimentació. Per tant, 
això li correspon a altres entitats que validen el certificat del control, tant del 
manteniment dels aliments, en refrigeració, etc... Per altra banda, muntar aquesta 
infraestructura, actualment, no ho veiem compatible amb l’administració pública.  
 
La Sra. Sempere, portaveu suplent 1a del grup municipal ECPMIR-C, intervé: 
Nosaltres votarem a favor de la moció. Hem estat parlant abans amb la regidora 
d’ERC-AM, i hem canviat a última hora el vot. Nosaltres, els dos mandats passats, 
vam intentar posar en marxa aquest projecte al municipi. Com ha comentat el Sr. 
Zambrana, el problema és que el Consell Comarcal demana que l’Ajuntament posi 
aquest transport, aquesta gestió i l’entrega de l’alimentació i s’ha de garantir una 
cadena de fred, una manipulació, i uns vehicles especials refrigerats, i tot això al final, 
eleva un cost molt car, per poder donar aquest servei. Quan vam fer aquesta valoració, 
nosaltres veiem que ens sortia molt més econòmic posar un càtering per a les 
persones que tinguin aquesta necessitat, que fer-ho de la manera que estava 
plantejant aquest projecte. També ens trobem que quan busquem el malbaratament en 
cadenes de restauració o en menjadors, trobem que les quantitats són molt petites. 
Nosaltres apostem i creiem que és molt bo fer aquesta taula per treballar el tema del 
malbaratament, perquè és molt interessant i perquè es llencen molts milers de quilos 
de menjar a l’any, però realment, on s’ha de posar el focus és en totes aquelles 
cadenes alimentàries, que són les que realment tiren molts milers de quilos d’aliment, 
cada dia, i que això no es pot aprofitar o que no plantegen aquesta voluntat de poder 
aprofitar-lo. Per tant, nosaltres estem a favor d’aquesta moció, creiem que és 
necessari, però necessitem replantejar aquest model del  recomprem. Per tant, crec 
també que el Consell Comarcal, al ser tan gran, té la capacitat suficient com per poder 
pressionar aquestes grans cadenes, per poder signar acords, que siguin positius, tant 
pels Serveis Socials per exemple, donant aliments en especies, pels menjadors 
socials, o per poder fer projectes, com altres projectes que contribueixen a aquesta 
cadena i que vagin en contra del malbaratament. Aquesta és la proposta i si podem 
treballar en aquesta línia, nosaltres estarem molt d’acord.  
 
El Sr. Iruela, regidor del grup municipal PSC-CP, exposa: Jo vull compartir algunes 
dades alliberadores, sobre el malbaratament alimentari a Catalunya, que no va només 
d’aliments, sinó també hem de veure què hi ha darrera en el tema de les emissions. 
Segons les dades recopilades, cada persona a Catalunya, genera aproximadament, 
35kg de residus alimentaris a l’any. Aquesta xifra, en un anàlisis més detallat, revela 



que el 58% del malbaratament té lloc a les llars, el 16% al supermercat, el 12% als 
bars i restaurants, el 9% al comerç minorista, el 4% als serveis de càtering i 
institucions i només, curiosament, un 1% als mercats municipals, segons l’Agència de 
residus de Catalunya. El 2010 es van malbaratar, aproximadament, 262.000.471 tones 
d’aliments a Catalunya, que són l’equivalent al 20% de tota la superfície agrària. 
Aquesta situació, a més de representar un greu desaprofitament de recursos, genera 
emissions considerables, estimades en més de 520.700 tones de CO2, equivalents a 
les emissions d’uns 20.300 automòbils, al llarg de la seva vida útil. Per això, la 
magnitud del problema. No només és un problema d’aprofitament d’aliments, sinó que 
va més enllà. Així doncs, el malbaratament alimentari, no només afecta als recursos 
alimentaris, sinó que també té un impacte ambiental molt important. Les emissions 
d’amoníac, generades durant la producció d’aliments, afecten a la qualitat de l’aire, 
mentre que els lixiviats de nitrogen, afecten a la qualitat de l’aigua dolça, com destaca 
el Pla Clima 2017. És crucial prendre consciència de que el malbaratament alimentari 
contribueix significativament al canvi climàtic, essent responsable d’entre el 8 i el 10% 
de les emissions globals, amb efecte hivernacle.  
En aquest sentit, la sensibilització i l’educació sobre aquest greu problema són passos 
fonamentals per revertir aquesta tendència. Cal comprendre que el malbaratament es 
produeix en tots els processos de la cadena alimentària, des de l’agricultura, fins al 
consum. Per tant, totes les parts implicades, ja sigui a nivell empresarial, social o 
domèstic, tenim un paper a jugar per reduir aquesta problemàtica. A nivell empresarial 
és rellevant tenir en compte la Llei contra el malbaratament alimentari, que imposa 
obligacions a restaurants i empreses alimentàries, perquè facilitin que els clients 
puguin emportar-se el menjar que no s’acaben, incentivar la venda de productes amb 
caducitat pròxima i establir reglamentacions sobre l’espigolament.  Pel que fa al 
context domèstic, és imperatiu ser conscients d’aquesta problemàtica i prendre 
mesures, com anar a comprar amb una llista, calcular les racions, buscar receptes 
d’aprofitament, o fer compostatge. Aquestes són eines molt valuoses per evitar llençar 
menjar innecessàriament. En l’àmbit escolar cal destacar l’impacta del malbaratament 
als menjadors escolars. La fundació d’espigoladors, assenyala que aproximadament, 
330.000 alumnes es queden a menjar als menjadors escolars cada dia, malbaratant 
entre 60 i 120 grams d’aliments, per començar el dia. Aquesta xifra es tradueix en un 
impressionant total de 100.000 tones d’aliments llençats durant l’última dècada, amb 
un cost econòmic de l’entorn de 36.000.000 d’euros. Davant d’aquest panorama, és 
evident que l’administració no pot romandre passiva. La Generalitat de Catalunya, a 
través del Departament d’Acció Climàtica, Alimentació i Agenda Rural, hauria de 
prendre mesures per dissenyar i implementar un pla de prevenció del malbaratament 
alimentari i programes educatius als menjadors escolars, complint així amb les 
obligacions de la Llei 3/2020 de 11 de març. En resum, cal un canvi en la percepció 
dels aliments i les restes alimentàries i han de ser considerades com a recursos i no 
com a residus. Separar adequadament l’origen i reutilitzar són objectius claus per a  
reduir directament les emissions de gasos d’efecte hivernacle, especialment el metà.  
Finalment, en relació amb els punts plantejats en aquesta moció, farem un 
posicionament a favor dels punts primer, tercer, quart i cinquè, apuntant que en el 
tercer, hem de dir que el proper dia 6 de febrer, com ja s’ha dit abans, hi ha convocada 
una reunió amb la cap de Serveis Socials del Consell Comarcal i la coordinadora de 
l’Àrea Bàsica de Serveis Socials. Votarem en contra del segon punt, argumentant que 
tot i la distribució i la congelació dels aliments no consumits és una pràctica positiva, 
els recursos municipals no haurien de ser assignats a aquesta infraestructura, 
donades les restriccions pressupostàries actuals. En conclusió, afrontem un 
desafiament important, que requereix la col·laboració de tota la comunitat, per 
minimitzar el malbaratament alimentari.  
 
La Sra. Rodríguez conclou: Per nosaltres és molt gratificant. Gràcies pel 
posicionament de vot. Des d’ERC-AM estem oberts a consensuar qualsevol punt de la 



moció i a introduir els canvis que siguin necessaris per arribar a acords, ja que 
considerem que fem entre tots un pas endavant en la prevenció del malbaratament 
alimentari, per reduir les desigualtats socials en el nostre municipi i per reduir l’impacte 
medi ambiental de la cadena de distribució i de producció.  
 

Vista la moció presentada pel grup municipal ERC-AM, el text de la qual és el següent: 
 
“L’Organització de les Nacions Unides per a l’Agricultura i l’Alimentació (FAO) lluita 
contra el malbaratament alimentari entès com qualsevol aliment que al llarg de la 
cadena de producció i distribució, cru o cuinat, es descarta per al consum humà. 
Actualment un terç de la producció d’aliments anuals no arriben a ser consumits a 
nivell mundial.  
 
Als països amb ingressos alts i mitjans, el malbaratament es dona principalment en 
l'etapa final de consum, ja sigui per venciment de dates de caducitat, descartant 
productes per no complir determinades exigències estètiques o per falta de circuits 
econòmicament viables per a la seva sortida comercial. El càlcul per la Unió Europea 
el quantifica en un 20% de malbaratament que suposa 88 milions de tones amb un 
cost de 143 bilions d’Euros. A Espanya es calcula que es llencen anualment 77 quilos 
d’aliments per persona. 
 
La reducció de les pèrdues i el malbaratament alimentari forma part dels objectius dels 
Objectius de Desenvolupament Sostenible (ODS) de les Nacions Unides per tal 
d'eradicar la pobresa i protegir el planeta, específicament en els objectius número 1 fi 
de la pobresa, 2 fam zero, 10 reducció de les desigualtats, 11 ciutats i comunitats 
sostenibles, 12 consum i producció responsable, i 13 acció climàtica. 
 
Evitar el malbaratament alimentari no només permetria disposar de majors recursos 
per eradicar la pobresa i la fam. Tota la cadena de producció, transport, transformació i 
comercialització té uns costos econòmics i ecològics enormes que es podrien 
minimitzar en proporció al malbaratament evitat i amb una correcta gestió de 
cadascuna de les etapes esmentades. L’objectiu de l’ONU per al 2030 és reduir a la 
meitat el malbaratament alimentari amb tots els costos socials, ecològics i econòmics 
associats. 
 
En aquest sentit el Parlament de Catalunya va aprovar l’11/03/2020 la llei 03/2020 de 
prevenció de pèrdues i el malbaratament alimentari implicant les empreses 
alimentàries, les entitats d'iniciativa social, l'Administració pública, els consumidors i 
els espigoladors. 
 
Actualment existeixen diverses entitats i iniciatives, públiques i privades, que treballen 
amb l’objectiu de reduir el malbaratament alimentari. Al nostre entorn immediat 
destaca la iniciativa Recooperem del Consell Comarcal del Vallès Occidental. Aquesta 
iniciativa consisteix en la recollida d’excedents d’àpats preparats i cuinats de les 
empreses de restauració i alimentació per la seva redistribució entre persones en 
situació de vulnerabilitat social. Recooperem ha distribuit en 6 anys fins a 44.000 àpats 
cuinats saludables a 3.000 famílies evitant la generació de 22 tones de residus. 
Actualment 13 municipis de la comarca participen en aquest projecte, incloent els més 
grans com Sabadell i Terrassa, i també, Badia, Barberà o Sant Cugat. 
 
Per tots aquests motius, el grup municipal d'ERC Montcada, proposa al ple l'adopció 
dels següents: 
 



PRIMER. Instar al Govern Municipal a crear una taula de treball contra el 
malbaratament alimentari amb la participació de les entitats socials existents, el Gremi 
de Restauració, les grans empreses de distribució alimentària amb presència a 
Montcada i les empreses d’alimentació i càtering que prestin serveis a les escoles i 
institucions de la ciutat per definir conjuntament estratègies per a la reducció del 
malbaratament alimentari i canals de distribució dels aliments que resten fora del 
circuit de comercialització. 
 
SEGON. Instar al Govern Municipal a facilitar els mitjans de conservació i logística 
necessaris per fer efectives les iniciatives de recuperació i distribució dels aliments que 
sorgeixin de la taula contra el malbaratament. 
 
TERCER. Instar al Govern Municipal a participar activament al programa Recooperem 
del Consell Comarcal del Vallès Occidental amb implicació directa dels serveis socials. 
 
QUART. Instar al Govern Municipal a fer una campanya de comunicació per 
conscienciar la ciutadania de la necessitat d’evitar el malbaratament alimentari així 
com de les eines i hàbits més indicats per aconseguir-ho. 
 
CINQUÈ. Comunicar aquest acord al Consell Comarcal del Vallès Occidental.” 
 
El Ple acorda aprovar per unanimitat els apartats PRIMER i QUART de la Moció; 
aprovar els apartats TERCER i CINQUÈ de la Moció, amb l’abstenció del regidor del 
grup VOX (1)  i el vot a favor dels membres dels grups PSC-CP (7), ECPMIR (5), ERC-
AM (4), PP (2) i VIVIMIR (2);  i  no aprovar l’apartat SEGON de la Moció, amb el vot en 
contra dels membres dels grups  PSC-CP (7), PP (2), VIVIMIR (2) i VOX (1), i el vot a 
favor dels membres dels grups ECPMIR (5), ERC-AM (4). 
 

5. PRECS I PREGUNTES 
 
5. 1. Del Sr. Hernández 

Primer  els posaré en antecedents, abans de passar a la pregunta en qüestió. Fa ja un 
any, en el ple de 26 de gener de 2023, es va portar una modificació de crèdit de 
37.500 euros. El motiu era que un camió ploma s’havia fet malbé i feia falta i 
s’emprava en la compra d’un camió. De totes formes, m’estranyava molt i després, pel 
que em vaig anar fixant, es parlava de que els camions de la Brigada Municipal eren 
molt vells i que estaven fallant molt. Tot i això, entenc alguna cosa de camions, i he de 
dir que és molt normal que aquest tipus de vehicles vagin tenint problemes i que 
s’hagin de fer reparacions, amb més o menys freqüència. Tot i això, em sorprèn molt 
observar que el camió més vell que és un Nissan Ego de l’any 1998, és el que sempre 
veig circular i anar a fer les feines, sense problema.  
Voldríem que ens passin alguns informes de les averies, com a mínim de l’últim any. 
Ens agradaria tenir un registre de la utilització que han tingut, en l’últim any, els dos 
camions.  
Per altra banda, tenim entès que hi ha dos xofers de camions, a la Brigada i sembla 
ser que n’hi ha un que porta més d’un any de baixa. Ens agradaria saber, exactament, 
quan va començar aquesta baixa, perquè entendríem que hauria estat més  lògica la  
contractació d’un xofer que no la compra d’un camió. Un camió que costarà més de 
150.000 euros. En el meu criteri, no és adequat fer aquesta despesa, en aquest 
moment,  entenent que a aquests dos camions que té la Brigada encara els queda 
molta vida. Res més.  
 
5.2. Del Sr. Garrido 



Són mig prec i mig pregunta. Son dues en relació amb la cavalcada de Reis d’aquest 
any. Una és en relació amb la carrossa de l’estel, que com es va saber, a última hora i 
en últim moment, no se li va permetre sortir. Com bé és sabut, per donar uns quants 
antecedents, es van trobar amb que la Policia Local es va personar a la carrossa, 
demanant els papers, amb la sorpresa de que hi havia una directriu donada des de 
l’Ajuntament, a principis de desembre, en la que es va dir, amb un informe del 
respectiu enginyer de l’Ajuntament, a partir d’una revisió d’aquesta carrossa i que 
donés el vist-i-plau, doncs podria sortir, perquè només surt una vegada l’any, que és 
just en la cavalcada de Reis. Per sorpresa, es van trobar el mateix dia de Reis, que un 
cop han fet tota la carrossa, reformar-la, adornar-la, etc... es troben que la Policia 
Local es presenta i no els deixa sortir, quan la directriu que tenien era que sí que se’ls 
havia donat aquest permís. Bàsicament, la pregunta és que sembla que hi ha una 
manca de coordinació i és perquè en l’últim moment es va decidir no seguir el criteri 
que es va donar a principis de desembre i hi va haver aquest canvi de criteri, d’ última 
hora.  
 
5.3. Del Sr. Garrido 

Després, la següent pregunta és en relació amb la cavalcada en general.  Moltes 
famílies i molta gent ens va traslladar el neguit per els canvis d’última hora, que al final 
provocaven que hi hagués un canvi d’ubicació en la última hora i per tant, el 
desconcert de finalment, on es farà, si hi ha l’alternativa, perquè a principis de setmana 
de la cavalcada es va dir que en cas de pluja es faria a sota l’Elvira Cuiàs i el mateix 
dia, el divendres, es va comunicar que es faria a la Unió. Per tant, en aquest sentit, 
demanar que les directrius es donin amb temps, perquè les famílies no vagin amunt i 
avall, perquè moltes famílies no tenen Instagram, ni tenen xarxes socials i no 
s’assabenten. En aquestes últimes hores, no se’n donen compte, i imagineu-vos que 
s’hagués decidit una alternativa. Tothom estaria a l’Elvira Cuiàs, una part,  i una altra 
part al Mas Rampinyo, amb aquests canvis d’última hora.  
 

5.4. Del Sr. Garrido 

L’altra pregunta és respecte la regidoria de Joventut. Quina és la intenció que es té 
amb el Pla Local de Joventut? Es cert que es va aprovar l’any passat, degut a que 
després del Covid-19 es va considerar prorrogar-lo un any més, perquè amb la 
paralització de tot, no es va poder dur a terme el Pla, i es va donar aquest marge de 
temps, per almenys, executar-lo un any més, i es tenia la intenció de que aquest any, 
finalment, es pogués redactar i es pogués aprovar. La meva pregunta és: En quina 
situació està i en quina situació estarà el pressupost que es destinarà als processos 
participatius, específic, per a joves?  
 

5.5 de la Sra. Rodríguez  

La meva pregunta fa referència a les obres del parc del Turó Blau. Voldria saber si es 
podran finalitzar les obres, a temps, i una mica traslladar la confusió que s’ha creat 
amb les informacions o desinformacions, dels canvis de circulació dels carrers dels 
accessos als pàrquings privats i saber si podrem finalitzar i perquè s’ha creat aquesta 
desinformació, que es van penjant més els canvis de dates en cartells, cartells que es 
despenjaven per la pluja i tal. Els veïns ens han traslladat aquest neguit perquè sortien 
del pàrquing i no sabien, quan tornessin de la feina, si hi podrien accedir o no.  
 

5.6. Del Sr. Sánchez  

Jo tinc una pregunta per a la regidora Sra. Moreno i per a vostè com a Alcalde, no com 
a regidor, sinó com a membres del Consell Metropolità de l’Àrea Metropolitana. A 
l’ordre del dia del Consell Metropolità del mes de gener, hi va la modificació de 



planejament de l’àmbit de Redosa.  És dimarts de la setmana que ve, i creiem que és 
un tema important i transcendental per Montcada. Els volíem preguntar quin serà el 
sentit del vot i amb quins arguments, amb quin posicionament i amb quin contingut? 
Ho dic també perquè, vagi per endavant, considerem que és molt positiu que es faci 
aquesta modificació de planejament, i que es pugui avançar en la regeneració d’aquest 
àmbit, i en el que això suposa d’avançar en la construcció de l’hospital Ernest Lluc. Per 
tant, estem molt contents de que es porti, però no tenim informació i això ens genera 
dubtes, perquè aquesta modificació de planejament és important, és transcendent i és 
complicada. Hem negociat molt, perquè volem que es faci. Com dic, és un pas 
necessari per la construcció de l’hospital Ernest Lluc i per regenerar aquest àmbit, però 
hi ha una sèrie de dubtes que ens genera, i que volem que es faci en condicions i 
defensant els interessos de Montcada, col·laborant amb la resta de municipis. 
Cerdanyola i Ripollet també hi estan implicats, però col·laborant amb Montcada. Per 
això, teníem una sèrie de preguntes per veure si aquesta modificació de planejament 
ens permetrà fer la cessió anticipada dels terrenys de Redosa, que són propietat de 
l’Impsol, a la Generalitat, per construir l’hospital Ernest Lluc.  
Després també voldria saber si heu fet algun càlcul, alguna aproximació, del que 
suposarà els costos de donar serveis en un nou barri que s’ha de construir allà i com 
s’equilibra amb la càrrega impositiva que tindran els veïns. Es cobraran uns ICIOS i 
uns IBIS, però també hi haurà uns costos de dotació de servei, als nous veïns que hi 
hagi allà. Saber també si es complirà i es superarà el percentatge de pisos de 
protecció oficial. Aquí vam aprovar una moció del 30% de pisos de protecció oficial de 
les noves construccions i aquí la modificació de planejament que estaven treballant i 
en altres àmbits per part de l’AMB, no només es compleix aquest 30%, sinó que 
s’arriba al 40% o al 50%. Saber quin percentatge de pisos de protecció oficial es faran 
en aquest àmbit.  
Després saber què passarà amb el bloc Sivis. Si el bloc Sivis es mantindrà rehabilitant-
lo, o si la intenció és enderrocar el bloc Sivis i recol.locar a tota la gent que hi està 
vivint, amb tot el que això suposa. Sobretot també saber si s’inclourà dins de l’àmbit, la 
zona verda que ha de servir de connector entre Collserola i el Riu Ripoll, si s’inclourà 
aquesta zona dins de l’àmbit o si es podrà imputar aquesta zona com a càrregues 
urbanístiques en l’àmbit, per adquirir aquesta zona verda i que es pugui crear aquest 
connector biològic.  
Després també, si aquest nou barri que anirà allà, si es podrà imputar com a càrregues 
urbanístiques tota la urbanització de la Nacional 150 que queda pendent. Nosaltres ja 
hem utilitzat un fons de l’AMB per fer unes actuacions amb una vorera de la Nacional 
150 amb el tràmit urbà, saber si tenint en compte que anirà allà un nou barri i que serà 
de Montcada,  si es podrà mantenir aquesta cohesió i aquesta continuïtat de mobilitat 
de xarxa ciclable, de voreres i de transport públic, per arribar en aquest nou àmbit.  
En definitiva, és una mica celebrar que s’aprovi aquesta modificació de planejament, 
però també resoldre aquests dubtes, que nosaltres ho podem fer a través del grup 
Metropolità d’Esquerra, però també voldríem que fóssiu vosaltres, com a representants 
de l’Ajuntament de Montcada, qui ens informéssiu. El grup metropolità d’Esquerra 
també ens demana el posicionament de vot en el Consell de dimarts, que volen que 
votem els d’Esquerra, i nosaltres, doncs voldríem tenir aquesta informació per part 
vostra abans de poder-los dir quin és el nostre posicionament de vot. En definitiva, que 
ens expliquin el projecte i si s’aprova en l’aprovació inicial, hi haurà un període 
d’al·legacions i entenc que hi hauria d’haver una exposició pública. Penseu que en tota 
la Nacional 150 es va fer un procés participatiu molt ambiciós, on van participar 
Cerdanyola, Ripollet, Barberà del Vallès i Montcada i Reixac. Es van fer presentacions 
al casino de Terra Nostra i en altres àmbits. Ara una aprovació tan important i tan 
transcendent per Montcada, com aquesta, que no passi desapercebuda o que 
l’aprofiteu per donar contingut al ple, per exemple, ho dic perquè porteu un ple buit de 
contingut, realment, i és així. Doncs, no sé, també que ho aprofiteu per donar contingut 
i que no porteu només la compatibilitat del gerent, sinó que porteu coses que realment 



són importants, i són transcendents per Montcada.  Són una mica aquests, el prec i les 
preguntes.  
 

5.7. Del Sr. Sánchez  

Després tenia una segona pregunta. Intentaré ser breu. És una mica la previsió de 
convocatòria de la Comissió de Patrimoni, que com sabeu, vam aprovar el Catàleg de 
Patrimoni i el Pla Especial de Patrimoni. Vam convocar aquesta Comissió de 
Patrimoni, que com sabeu, va estar funcionant de manera satisfactòria i és una mica 
saber en quin punt està. Perquè ens consta també que hi ha llicències d’obres 
d’elements patrimonials i penso amb l’Ateneu Domingo Fins, que és un element 
catalogat dins del catàleg de patrimoni i vam aprovar aquella modificació de 
planejament dels drets compensatoris dels elements catalogats, que no podien esgotar 
el seu sostre edificador, que els permet fer el planejament, i vam fer una modificació 
de planejament que permetria que aquesta llicència es tramités i aquesta llicència ha 
de ser informada per la comissió de patrimoni. Saber si teniu altres llicències, també 
tot el tema del soterrament, també té coses a dir la Comissió de Patrimoni, amb les 
afectacions del Rec Comtal. Doncs això, quina previsió hi havia de convocatòria de la 
Comissió de Patrimoni.  

 

5.8. De la Sra.  Tort 

Des d’ERC-AM i el jovent republicà volem fer un prec a l’actual equip de govern. Com 
ja sabeu, aquest ajuntament té un reglament de l’ús del català, per tal de fomentar i 
potenciar el seu us des de l’administració. El passat mes d’octubre, la majoria d’aquest 
govern, va adoptar un posicionament favorable per la defensa del català, mitjançant el 
seu us, amb el vot favorable a la moció del català, però sembla que tot queda en paper 
mullat i que aquest govern fa cas omís a les recomanacions que marca aquest 
reglament, concretament en l’article 19, respecte als càrrecs polítics i administratius. 
Són nombrosos discursos, entrevistes, comunicacions a les xarxes socials, com per 
exemple, el discurs de l’entrega de claus de ses majestats els Reis d’Orient, 
entrevistes a la Veu, entre d’altres, on es respon íntegrament en castellà.   

Per tant, demanem que l’ús del català es faci extensiu a totes les comunicacions 
públiques i discursos, per part de tots els representants de l’equip de govern, així com 
ho recomana el reglament d’ús.  

 

5.9. Sra. Segovia  

Jo tinc varies preguntes. La primera és quin és el pressupost que es destinarà per la 
compra dels ventiladors de les escoles, perquè no sabem quin és el pressupost 
exacte.  

 

5.10. Sra. Segovia  

La segona és saber com està la cessió del pati de l’Escola Mas Rampinyo. Recordo 
que ja vam fer una primera cessió, on tothom  d’aquest consistori, fa uns mesos, vam 
votar a favor quan estàvem nosaltres al govern, però sí que l’escola demanava una 
cessió més. Saber si fareu aquesta cessió i quan es farà.  

 

5.11. Sra. Segovia  

Després, voldríem saber què està passant amb el retard de la fase II de L’institut 
Escola Mas Rampinyo. Ens arriben queixes de les famílies de les escoles i ens fan 



arribar aquestes preguntes, el tema de la cessió de pati i el retard de la fase II. 
Recordo que hi ha uns mòduls en que la Generalitat de Catalunya es va comprometre 
amb uns terminis i veiem que aquests terminis s’estan allargant. És saber què està 
passant, saber si esteu al dia i si esteu a sobre.  

 

5.12. Sra. Segovia 

Després,  preguntar si ja teniu contemplat o heu pogut aconseguir el pressupost del 
mobiliari de l’escola bressol, que recordo que al ple de pressupostos no es va incloure 
les inversions al mobiliari, i la veritat és que ens preocupa bastant, perquè la 
preinscripció de les bressols, com sabeu, és d’aquí a cinc mesos, i volem saber si heu 
pogut aconseguir aquests diners d’alguna manera, si els teniu previstos, i si estaran. Si 
us plau, si ens podeu anar informant de si teniu els diners, o de quan... 

 

5.13. De la Sra. Sempere  

Jo volia fer un comentari respecte una publicació que va fer l’Ajuntament la setmana 
passada, arrel de l’entrevista de la Sra.  Moreno, de Vivimir, en la que es feia una 
comparativa entre la inversió social que havia destinat el govern, actualment, a la 
partida de beques menjador a la qual nosaltres criticàvem que se li havia fet una 
retallada de 110.000 euros i la senyora Moreno el que feia era ressaltar que la inversió 
que es feia per a aquest any 2024, era superior a la despesa real que s’havia efectuat 
a l’any 2023. Mirin, jo crec que hem de ser responsables, que la nostra finalitat política, 
al final, és posar el focus en els interessos i les necessitats de la ciutadania. Sabem el 
municipi que tenim, tenim moltes dades, i de fet ara tenim uns informes del Vallès 
Occidental, que destaquen el nivell de pobresa infantil i de pobresa severa, que hi ha a 
Montcada i Reixac, i ara els donarem les dades. Jo crec que el fet de donar aquestes 
dades i fer aquestes comparatives, al final, no fa més que crear controvèrsia i allunyar-
nos del focus que ens interessa, que és treballar per la ciutadania de Montcada i 
sobretot per la més vulnerable.  
El que sí que volia aclarir és que aquestes dades que han expressat vostès en 
aquesta publicació de l’Ajuntament són dades sesgades, perquè el que sí que volia 
expressar-los, com a antiga representant de Serveis Socials i d’aquest departament, 
era que en tot cas, en aquests dos últims anys, tant la Generalitat, com el Consell 
Comarcal, que és qui s’encarrega de fer aquestes beques menjador, el que ha fet ha 
estat aportar més diners, incrementar el llindar de les beques i beques que estava 
donant al 70%, donar-les al 100%. Nosaltres això ho hem vist molt positivament, 
perquè al final el que fem és generar més inversió allà on més ho necessita la 
ciutadania i sobretot amb la pobresa infantil. Per tant, com ens arriben més diners, 
nosaltres la despesa i les partides que teníem, que ja les teníem, no fèiem tanta 
despesa. Per tant, no és una qüestió de voluntat política. Jo crec que després de vuit 
anys, en els que hem fet una inversió de més de 3.000.000 d’euros, jo crec que 
després de tenir premis dels gerents de Serveis Socials per tota Espanya, i que es 
destaca el rànquing en el que nosaltres estem, dins dels cinc municipis que més 
inversió social fan a tota Espanya, jo crec que això no és un material qüestionable, ni 
un retret que ens haguem de fer. Jo només volia manifestar el meu descontent 
respecte a aquestes dades, que crec que són dades sesgades. Després, dir-los que 
nosaltres, aquests 110.000 euros, el que critiquem és que s’hagin retallat. Nosaltres 
sabem que les partides de Serveis Socials són partides vives, són partides que 
s’ajusten a les necessitats que té la ciutadania, sobretot la ciutadania vulnerable, que 
hi ha famílies que els pots fer un ajut per a l’escolarització del nen, però que després 
vindrà un ajut per a l’habitatge, o vindrà un ajut per a altres qüestions, perquè estan 
vivint una situació molt complicada, i els diners surten de diferents partides que no 
necessàriament s’han d’ajustar al que és la burocràcia de l’Ajuntament. Per tant, jo, 



per acabar, els volia donar unes dades que ens preocupen: Montcada és el primer 
municipi amb una taxa de risc de pobresa severa, amb menys de 18 anys, i està per 
damunt de la mitjana de Catalunya. Montcada està en el segon lloc de pobresa 
normal, diguem que no és severa, i està per damunt del nivell de Catalunya. A 
Montcada som el quart municipi del Vallès Occidental, en nombre d’ajuts de menjador. 
O sigui, un 30% de la població infantil rep, beques menjador, rep una  ajuda, perquè 
no pot mantenir-se per si mateix. Des de l’any 2017 han crescut en més d’un 50% tots 
els ajuts de menjador que fem. O sigui, els recursos són molt necessaris. La nostra 
crítica anava en que no creiem que sigui moment de retallar 110.000 euros d’una 
partida, tot i que després es reubiqui d’una altra manera, o s’acabi fent una despesa 
d’una altra manera. Senyors del govern, tenim necessitats al SAD, i ho saben, tenim 
necessitats en projectes de vulnerabilitat i tenim un Pla Local d’Inclusió Social. O sigui, 
jo entenc, però nosaltres hem insistit molt en no tocar cap partida que sigui per a 
vulnerabilitat social, menys encara si parlem d’un tema de pobresa infantil i també els 
volíem demanar si, després de set mesos que portem de mandat, hi ha un pla 
d’intervenció o d’actuació social d’aquest govern, perquè tots aquests malentesos, si 
tenim un pla amb les coses que vostès volen implementar, nosaltres ho veuríem molt 
més clar, i potser les crítiques o retrets no tindrien cabuda.  
Una altra qüestió que els vull plantejar també, és respecte el tema del barraquisme. 
Des d’abans de Nadal fins ara hem tingut dos focus d’incendis a la zona del pla de 
barraques del Pla Besòs. Sabem que hi ha una comissió de la Generalitat i que 
aquesta comissió es va reunint, però la veritat és que no acabem de veure aquests 
resultats a la ciutadania, ni a la població més vulnerable i molt estem tement de que 
acabi havent una tragèdia o un altre succés com el que hi va haver ja fa dos o tres 
anys, que lamentem molt i que això va generar tant malestar que va fer que es creés 
aquesta comissió. Per tant, si us plau, voldríem saber en quin punt estan, si s’han fet 
avanços reals, si la Generalitat ha fet una aposta real pensant en la planificació. Sé 
que s’ha fet un diagnòstic, però hem de pensar en la planificació real. Què farem amb 
aquesta gent que està allà? Què farem amb tota la població infantil que continua vivint 
allà? Què farem amb la gent gran, que hi ha gent molt gran que encara viu allà i que 
estan en una situació molt lamentable, de condicions de vida?  
 
5.14. De la Sra. Sempere  

També parlar, per últim, del fet que crec que aquest tema del barraquisme ara és un 
bon moment, en el que sincerament, no acabem d’entendre aquesta decisió que ha 
pres el govern municipal de retallar la partida de tanteig i retracte per fer compra 
d’habitatge social. Nosaltres, quan vam arribar hi havia quatre vivendes propietat de 
l’Ajuntament i nosaltres  la vam ampliar fins a vint i pico. Com hem pogut, perquè hi 
havia anys que no podíem destinar més que 200 o 400.000 euros. Però clar, trobem 
ara declaracions de que estem en un moment crític de desnonaments, de que hi ha 30 
famílies que estan esperant la Mesa d’Emergència i ho entenem, però hem de fer 
alguna actuació. O sigui, no podem deixar passar les oportunitats. Tenien la possibilitat 
de fer una inversió de més d’ 1.500.000 euros, o de més d’1.000.000 d’euros i 
destinar-ho íntegrament a aquest concepte, no deixar-ho passar. Nosaltres, de veritat 
que no hem pogut invertir més, per manca de capacitat, però si aquest equip de 
govern té aquesta possibilitat, si us plau, no la deixem passar, perquè en el tema dels 
desnonaments, quan s’alcin i les famílies comencin a fer-les fora, i les acabaran fent 
fora, perquè els jutjats ja no poden parar més desnonaments, tindrem una situació molt 
dramàtica. Hi haurà famílies amb nens que hauran d’anar al carrer.  
 
5.14. De la Sra. Sempere  

Tenim també el tema del Pla del Besòs, perquè  si la Generalitat al final no acaba 
donant resposta, nosaltres haurem de gestionar-ho el millor que podem, i si no tenim 
recursos, no podrem gestionar res i viurem una situació en la que Montcada es 



degradarà, i la situació de vulnerabilitat anirà en increment. Per tant, disculpin que la 
meva intervenció sigui tan llarga, però he plantejat tres temes que ens preocupen 
bastant i els agrairia molt una resposta com a equip de govern.  
 
El Sr. Alcalde respon:Moltes gràcies. La seva preocupació és la mateixa que té 
aquest equip de govern.  
 
5.15. De la Sra. Campos  

Jo crec que encara que les preguntes i les intervencions puguin ser llargues, sort, 
perquè el que és el ple no tenia cap contingut. Jo porto des del 2008 com a regidora 
en aquest Ajuntament i crec que és la primera vegada en la que arribo a un ple on no 
hi ha contingut. No hi ha absolutament res. Una aprovació d’una compatibilitat i dos 
donar compte. No sé, podien haver tret del calaix algun expedient, encara que fos per 
vestir una mica el ple de gener. Jo no m’estendré tant. Volia fer tres preguntes. En 
primer lloc, tot i que el senyor Vilalta ja ha avançat alguna cosa just abans de que 
comencés el ple, volíem saber quines mesures està treballant aquest ajuntament, 
aquest equip de govern, per lluitar contra la sequera. Ens consta que l’Àrea 
Metropolitana està començant a plantejar-se el sancionar, baixant la pressió de l’aigua, 
als municipis que superin el límit de consum. Per tant, volia saber si aquest equip de 
govern s’està avançant i està treballant en aquestes ordenances i en aquestes 
sancions a la ciutadania que excedeixi el consum, i una mica, a veure en quin punt ens 
trobem. Això per una banda.  
 

5.16. De la Sra. Campos  

Per altra banda, ho podia haver preguntat en el punt de la compatibilitat, però m’estimo 
més fer-ho quan toca. És sobre el coordinador general. Ara que ja s’ha triat i s’ha 
nomenat, una de les coses que es van dir en el seu moment, era que es partia amb un 
sou base de 97.500 euros, però que depenia dels triennis que aquesta persona 
tingués. Ara que ja ha estat nomenat, volíem saber, quants triennis té, i per tant, quin 
és el sou final d’aquest coordinador general. Que espero, en la línia del que ha dit el 
Sr. Alcalde, per tranquil·litzar-nos que l’anaven a forçar, a pressionar perquè tingués 
Montcada les 24 hores del dia i que era molt bo. Jo no ho poso en dubte, anirem 
veient. Però també recordar, i crec que no cal que els doni noms i cognoms, perquè 
vostès els deuen tenir ben presents. En aquest ajuntament ha vingut molt crack que 
després ha estat un “catacrack” pels interessos municipals de l’Ajuntament i de la 
ciutadania.  Per tant, anirem veient i tan de bo sigui tan bo.  
 

5.17. De la Sra. Campos  

Després, volia comentar també, això no és tant una pregunta sinó una reflexió, prec, 
que faig en veu alta, sobre la presentació que hi va haver ahir de la oficina del 
soterrament. Nosaltres creiem, i ho reduiré una mica a l’absurd senyor Iruela, per 
posar-li una mica un to d’humor, no s’enfadi amb mi. Crec que és extremadament 
complicat com funcionarà aquesta oficina del soterrament. Perquè comencem amb 
tres nivells, amb una corona dos, la corona dos  que es toca colindant amb la corona 
u, on estaran els caps d’àrea, però que a la vegada... Estic reduint-ho a l’absurd. A la 
vegada la corona que toca a l’estratosfera, però que el nivell tres frega amb la corona 
u del nivell dos, allà estaran, m’invento, els representants de la ciutadania. A veure, jo 
crec que el concepte està bé, i que a més a més és convenient, però això no és una 
oficina del soterrament, això són grups de treball. Que és convenient i necessari que 
existeixin, perquè serà necessari treballar de forma coordinada amb totes les 
persones, col·lectius, entitats afectades, com poden ser les escoles en el moment en 
que les màquines arribin al cantó del Reixac, i s’hagi de desmuntar part de la pista 
coberta del Reixac. És a dir, aquests grups de treball seran necessaris i caldrà 
tindre’ls, però el que vol la gent és una oficina del soterrament. Vol un lloc físic on anar 



i adreçar els seus dubtes, on puguin anar a esvair els problemes que puguin tenir, a 
preguntar directament als tècnics i tècniques, a la persona de referència d’aquesta 
oficina i no aquesta creació de diversos grups de treball, que encara no sé com 
s’acabaran coordinant entre ells i que crec que no serà útil. A més a més, vostè va dir 
en la presentació d’ahir que en aquesta oficina hi hauria un enginyer especialitzat, 
imagino que  en seguiment d’obres. Voldria saber qui és. Si l’han contractat, si està en 
el pressupost, i si pensen obrir convocatòria, perquè no ho he sabut veure. Un altra 
pregunta que volíem fer i continuarem insistint, fins que vostès confirmin que estan 
treballant o no en ell, és en el Pla d’Actuació Municipal.   Porten vostès vuit mesos i no 
tenim ni tan sols la confirmació de que estan treballant o no, en el Pla d’Actuació 
Municipal i per tant, en aquest model de ciutat i en aquell full de ruta d’aquest equip de 
govern.  
 

5.18. De la Sra. Campos  

Per acabar, és una pregunta que més que a l’equip de govern, m’agradaria adreçar-li 
tant a la secretària, com a l’interventor, perquè en el marc de l’aprovació de les 
ordenances fiscals, nosaltres vam insistir i els vam demanar que ens fessin arribar, 
perquè no estava en l’expedient, l’informe econòmic de la taxa de residus. Aquest 
informe, després a instància de la oposició, ens el van fer arribar, però curiosament, i 
revisant en profunditat, l’informe té data, és a dir, està signat l’endemà de la celebració 
del ple de les ordenances fiscals. Per tant, la nostra pregunta és saber... Evidentment, 
aquest informe no era a l’expedient, si està signat l’endemà. Per tant, en quina situació 
deixaria això l’expedient de les ordenances fiscals? Per això els ho vull preguntar 
directament, tant a la secretària, com a l’interventor.  
La Sra. Secretària explica que l’informe en paper estava fet, es va fer aquell mateix 
matí, però per un tema que s’havia de signar electrònicament i el teníem en paper, es 
va signar electrònicament a l’endemà, però l’informe hi era;  i per això la proposta 
signada el mateix dia del Ple reprodueix l’informe, i l’acord del Ple el reprodueix també 
amb el mateix contingut. 
La Sra. Campos indica: Nosaltres el vam demanar perquè no el vam saber trobar. 
L’informe estava, però la signatura és l’endemà de la celebració del ple, al migdia. Si 
ens podeu fer l’informe dient això,... Més que res, saber si això es pot fer, i si no, de 
quina forma pot comprometre les ordenances fiscals.  
 
Resposta Sr. Iruela: Jo volia contestar una pregunta de la Sra. Campos, també amb 
to d’humor, com vostè ha dit. Vostè que treballa en el Sincrotro, que és un accelerador 
de partícules, ha d’entendre el que són els centres concèntrics i saber interpretar un 
gràfic molt simple, perquè es sàpiga l’estructura d’una cosa.  
L’oficina del soterrament, no pateixi vostè, perquè té seu física a l’Ajuntament de 
Montcada i Reixac. Això per la banda que correspon al funcionament. Qualsevol veí 
pot venir a través de l’OAC, demanar cita prèvia i se l’atendrà personalment o 
telemàticament, com vulgui. Per tant, els dubtes que tingui li seran resolts. Jo no tinc la 
culpa de que vostè no sàpiga interpretar aquest gràfic. Això és un altre tema. 
 
La Sra. Campos intervé: De totes formes, li demanaria respecte, perquè jo no li he 
faltat al respecte en cap moment, Sr. Iruela.  
 
El Sr. Iruela respon: Sra. Campos, jo no li estic faltant al respecte. Li he dit que el 
mateix que vostè ha fet i jo no li he dit res, la meva resposta a aquesta pregunta, seria 
en to d’humor. Si vostè no té humor, si vol ja li dic seriosament. L’oficina del 
soterrament estarà físicament en l’Àrea Territorial de l’Ajuntament de Montcada i 
Reixac. Per tant, qualsevol ciutadà que tingui algun dubte sobre qualsevol aspecte 
referent al soterrament de Montcada, ho podrà fer sense cap problema, venint a 
l’Ajuntament de Montcada. Se li donarà cita, se l’atendrà personalment i es derivarà la 



queixa o el suggeriment  o el tema que sigui, a les persones adients, que estan dins 
d’aquests cercles concèntrics, tant a nivell tècnic, com a nivell polític.  
La Sra. Campos indica: Una cosa és l’humor i una altra cosa és el que ha fet vostè Sr. 
Iruela, posant en dubte la capacitat que pugui tenir jo d’entendre, o de deixar 
d’entendre i d’interpretar. Ja li asseguro, jo treballo en el Sincrotro, però ni en el 
Sincrotro que és un accelerador de partícules, maregem i confonem així al personal.  
 
Resposta del Sr. Zambrana: En referència a la pregunta que ha formulat el Sr. 
Garrido, fent referència a perquè la Policia Local el dia de la cavalcada de reis es va 
personar per impedir la sortida de la carrossa o de la plataforma de l’estel. Entenc i 
suposo que compartirà amb mi que la responsabilitat i la obligació de la Policia és 
vetllar per la seguretat dels veïns de cada municipi. Entenc i confio que vostè també ho 
pensi. Per què li dic això, Sr. Garrido? Aquesta carrossa, per la seva informació, 
perquè crec que no està informat, no té homologació,  permís de circulació, 
assegurança obligatòria, ni ITV. Quan la Policia Local garanteix i vetlla per la seguretat 
de tots els veïns, entendrà vostè que això és un perill per a la ciutadania. I la pregunta 
li faig ara jo a vostè. Qui i per què ha estat autoritzant durant tots aquests anys, que 
aquesta carrossa, no tenint tots els sistemes de seguretat, sense la garantia per a 
poder circular en condicions segures, ha permès que circuli en la carrossa dels Reis 
Mags? Envoltada de nens que, per cert, li dic que a la resta de l’Estat hi ha hagut 
moltes desgràcies al respecte. En aquest sentit, si hi hagués hagut algun problema, 
incident o accident d’aquesta carrossa, possiblement ara estaria vostè aquí 
preguntant-me en el sentit contrari i demanant la meva dimissió. Estic completament 
segur. Per tant, li faig la pregunta jo a vostè. Qui i per què, durant tants anys, ha 
permès que aquesta carrossa, no tenint tots els sistemes de seguretat, hagi circulat 
pels nostres carrers? I insisteixo, la Policia, està precisament per vetllar i per garantir la 
seguretat de tots els veïns.  
 
El Sr. Garrido expressa: Primer, aquí hi ha una manca de coordinació, clara, entre un 
departament i un altre. Perquè qui donava permís era la Policia Local i el departament 
de Cultura i l’enginyer que era qui feia l’informe. Per tant, hi havia manca de 
coordinació entre Policia, departament de Cultura i enginyers. Segon, òbviament, 
responsabilitat, seguretat, anticipació i planificació. La cavalcada és el dia 5, se sap 
que hi ha una carrossa. Demanem els papers el dia 5 o demanem els papers tres o 
quatre setmanes abans per anel·lació? D’això se’n diu, planificació, coordinació i 
treballar amb antelació. Cosa que no s’ha fet en cap moment, per res, perquè no són 
ni les maneres, ni les formes, presentar-se el mateix dia, sabent que hi ha una 
cavalcada el 5 de gener, no només d’un any, sinó de cada any. Això s’anomena 
treballar amb planificació, cosa que no s’ha fet. Perquè si es treballa amb planificació, 
es demanen els papers. No són les maneres, ni les formes, de presentar-se aquell dia, 
tal i com es van presentar, i amb les formes amb les que es van presentar, que també 
cal dir-ho, que hi ha hagut queixes, perquè es van dir una sèrie de coses que no 
tocaven, i perquè com bé dic, cada any és el dia 5. Si ho saps, demanes els papers 
amb anterioritat i no es donen directrius per després arribar al dia 5 i trencar-ho tot. 
Perquè així no es funciona. Es funciona amb coordinació i planificació. Hi poden haver 
problemes de coordinació, però si no s’hi va, no hi ha coordinació ni per un 
departament ni per un altre. Aquest és el principal problema. I òbviament, la Policia 
està per responsabilitats i seguretat, sí. Estic d’acord, però la Policia ha de tenir una 
planificació,. 
 
El Sr. Zambrana respon: Però si hi havia carrosses que no tenien els papers i aquell 
dia, casualment, tenien els papers. Li prego rigorositat també. Digui-ho tot.  
 
El Sr. Garrido planteja: La meva pregunta és, per què es va donar una directriu a 
principis de desembre i després el dia 5 es canvia aquesta directriu?  



 
El Sr. Alcalde expressa: També li dic jo senyor Garrido, que ha estat una cosa molt 
estranya, sincerament. Tothom pensava que aquesta carrossa sortiria. Ja està.  
 
Del Sr. Carandell: Jo respondré a les diferents qüestions que m’ha preguntat algú, al 
fer el prec. El tema de la carossa estrella, no vull entrar en un debat, però sí que 
recalco el que diu el regidor Zambrana. Aquesta poca vergonya de l’anterior equip de 
govern de treure carrosses sense homologar i sense ITV a un circuit on hi ha nens 
petits.  
Per altra part, la cavalcada de Reis, l’Ajuntament també, per qüestions telefòniques, de 
la ciutadania, que volia informar-se de possibles canvis front la pluja del dia 5 de 
gener, preguntaven a la recepció de Casa la Vila, i es va decidir fer una publicació 
dient que es garantia la celebració i es buscaven alternatives per no haver d’anul·lar la 
cavalcada o poder-la adaptar. L’Ajuntament, junt amb l’equip de Cultura i Patrimoni, 
vam valorar amb Alcaldia i les diferents parts implicades de l’organització, mantenir la 
cavalcada de Reis, i així es va fer. És cert, que en un primer anunci, es va avisar que 
es podia fer un pla B a l’Elvira Cuiàs, però després de veure la seguretat i el muntatge 
que comportava això amb una avaluació tècnica, un cop iniciada la cavalcada, era 
impossible traslladar l’activitat. Per aquest motiu, es decideix poder fer l’entrega de la 
clau, que per novetat es feia al Passeig de la C-17, en un equipament tancat, que ens 
havia deixat la Unió de Mas Rampinyo, a qui també els vull agrair aquesta 
col·laboració, perquè l’Ajuntament tenia una mancança aquell dia. 
Per altra banda, se m’ha preguntat  pel Pla Local de Joventut. Estem treballant per 
poder redactar el nou Pla Local de Joventut. Els anteriors pressupostos participatius, 
de moment no hi ha la previsió de poder-los tirar endavant, perquè encara hi ha quatre 
projectes sense fer d’altres legislatures, i fins que no es puguin executar i acabar 
aquests, no en tirarem més endavant.  
Per altra part, la comissió de Patrimoni, està ja convocada amb la reserva pel 15 de 
febrer. És veritat que anem una mica tard, perquè el reglament marca que cada 2 
mesos s’ha de convocar i està reservat i pre convocat, però  falta definir l’ordre del dia. 
A nivell de patrimoni, amb l’Àrea de Territorial i el departament de Cultura i Patrimoni, 
hem anat fent colze a colze, en aquest sentit. Ara, per exemple, us convidem l’equip 
de govern, a participar de la remodelació del Rec Comtal, aquest diumenge 28 de 
gener.  
Per últim, el prec del català. És veritat que vam arribar a un consens i a un acord a 
l’octubre, però insisteixo com vaig insistir l’altra vegada, la llei de normalització 
lingüística també estableix que s’ha de respectar l’ús del català i el castellà com a 
llengües oficials, però també estem treballant des de Cultura i Patrimoni en aquest Pla 
Municipal de Normalització Lingüística i el pla de treball, per poder difondre el català a 
Montcada. Jo crec que no em deixo res més, així que gràcies.  
 
El Sr. Garrido expressa: Sr. Carandell, porta dos plens amb una supèrbia que no se 
l’aguanta. Primer, això de poca vergonya, jo en cap moment li he faltat al respecte, ni 
al Sr. Zambrana, que ho he fet amb molta educació, ni a vostè, que ho he fet amb 
molta educació. Això per començar, perquè en el moment en que diu poca vergonya, 
els arguments que venen després s’esmicolen. És a dir, ja no existeixen. Qui és el 
poca vergonya, jo o el tècnic que donava la solució? Perquè aquesta directriu es va 
donar al desembre, per un tècnic de Cultura. Pregunti-li al tècnic de Cultura, que va 
tenir forma fins l’últim dia que va venir la Policia, perquè la Policia tenia un altre criteri i 
aleshores va canviar aquell criteri. Per tant, no és una manca de respecte dels polítics, 
sinó una falta de respecte dels tècnics, que és el seu propi cos tècnic, del que vostè és 
ara responsable. Per tant, ha faltat al respecte als tècnics, i als polítics que hi eren 
abans. Li demano si us plau, que mantingui les formes i el respecte que jo he 
mantingut en tot moment. Crec que mai he faltat el respecte a ningú, encara que 
discrepi i encara que possiblement hi hagi diferències. Però sempre el respecte per 



davant. Jo el que venia dient era aquesta discrepància de criteris i la manca de 
coordinació. Bàsicament, és el que he vingut a dir. Al final, els polítics estem per donar 
possibles solucions per poder fer les coses possibles. Perquè justament, aquesta 
carrossa no és una carrossa qualsevol, té un valor a part de simbòlic, sentimental. Jo 
crec que vostè Sr. Zambrana ho sap i el Sr. Carandell també, per allò que significa per 
a aquelles persones que la fan i la construeixen. Per tant, l’equip de govern que hi 
havia abans buscava solucions i es coordinava conjuntament amb Cultura. El cap de 
Serveis Municipals, que és enginyer i amb la Policia, per buscar un criteri, d’acord. 
Òbviament, la Policia estava en aquestes reunions i no es volia faltar a la seguretat, ni 
a la responsabilitat a ningú. Per tant, es va arribar a l’acord durant aquests anys i per 
això es tirava endavant.  
Jo el que vinc a dir ara, és aquesta manca de coordinació d’aquest any, de perquè es 
va canviar aquest criteri en últim moment, tal i com se m’ha traslladat a mi per part de 
la persona responsable, que vostè ho sap, i em va traslladar aquest canvi de criteri a 
última hora. Reitero, en cap moment he faltat al respecte i jo crec que quan s’ha 
d’argumentar, s’ha d’argumentar amb paraules, fets i amb arguments i no amb insults, 
diguem-ho així. Perquè en el moment que vostè falta al respecte o insulta, la resta 
d’arguments pot dir missa, però ja no valen per res. Per tant, si us plau, demano que 
aquesta supèrbia que ja mostra en dos plens, la rebaixi una mica i aquesta manca de 
respecte la corregeixi.   
 
Resposta del Sr. Vilalta: Respecte al tema que ja li he comentat abans a la Sra. 
Campos, de tot el tema de la restricció de l’aigua, nosaltres des de l’equip de govern, 
estem estudiant diverses opcions depenent del que ens marqui la Generalitat amb el 
tema de la restricció de l’aigua. En principi no ens volem avançar a fer cap mena de 
restricció, per la meva part, pel que fa a les instal·lacions esportives. El que sí que hem 
fet des de la regidoria d’Esports és fer uns rètols a totes les instal·lacions municipals 
de conscienciació de l’aigua, de la necessitat d’estalvi, que no es malbarati l’aigua. 
Uns rètols que té la Generalitat, que els hem posat. A part, hem avisat a totes les 
entitats esportives del municipi, d’aquesta problemàtica, perquè tinguin consciència 
que les dutxes o els equipaments municipals, no es malbarati  aquest ús de l’aigua. És 
cert que tampoc ens volem avançar, ja que no sabem el grau o el nivell d’alerta que la 
Generalitat ens marcarà. El que sí que és cert és que nosaltres estem estudiant, 
valorant i esperant sobretot,  a veure quin serà el grau d’alerta que, segurament, 
s’avançarà a la setmana que ve. Quan tinguem tota la normativa que ens marca la 
Generalitat i grau d’alerta, actuarem i els ho farem saber.  
Com també els he comentat abans, que no té res a veure, però tindrà molt a veure en 
un futur, que és lo de la conversió de la piscina municipal. La volíem fer abans, però  
ens hem esperat per fer-la el dia 14 de febrer, per aquesta mateixa problemàtica, 
perquè tindrem a l’abast més dades sobre la restricció de l’aigua i així podrem afrontar 
entre tots aquesta problemàtica, que torno a repetir, ens afecta a tots.  
 
El Sr. Alcalde indica: També dir que ara hem de crear una taula d’emergència per 
sequera, que la setmana que ve ja la tindrem.  
 
La Sra. Campos planteja: Perdó, preguntava si amb la oposició, o només amb l’equip 
de govern i tècnics i de forma municipal.  
 
El Sr. Alcalde respon: De moment, la farem els tècnics de la casa, amb els tècnics i 
els polítics, però s’està acabant de definir.  
En tot cas, conclou el Sr. Alcalde, es respondran les preguntes per escrit.  
  
 
Sense més assumptes a tractar, a les vuit del vespre, l’alcalde-president aixeca la 
sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
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